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Abstract (en)
Device for supporting advancing and completion work in tunnel construction, especially in underground railway construction, comprises an auxiliary
device (11) in the form of a working platform, a drilling system (7) and/or a spray manipulator movably arranged on rails (16) in a second plane
above an extraction and loading machine (2). A machine frame (17) holding the rails is provided in the roof region (4). The machine frame is portal-
shaped and moves in the longitudinal direction (6) of the tunnel. The rails are designed as side rails (18, 19) for holding the sliding carriage (25)
supporting the trucks of the auxiliary device and for guiding the trucks. <??>Preferred Features: The machine frame has transverse supports (20, 21)
connected via the side rails and on which the stabilized side rails are removably fixed, preferably in pairs.

Abstract (de)
Für den Einsatz im Tunnelbau und insbesondere im U-Bahnbau ist eine Vortriebseinrichtung 1 vorgesehen, bei der in der zweiten Ebene oberhalb
der Gewinnungs- und Lademaschine 2 unterschiedliche Hilfsvorrichtungen 11 eingesetzt werden können. Diese Hilfsvorrichtungen 11 werden
an einem aufgeständerten Maschinenrahmen 17 in Streckenlängsrichtung 6 verfahren, wozu ihre Schiebeschlitten 25 mit den Laufwagen 26, 27,
28, 29 in entsprechenden den Maschinenrahmen 17 mitbildenden Leitschienen 18, 19 geführt hin und her gefahren werden können. Auch in weit
vorkragender Arbeitsposition ist die notwendige Stabilität und Standsicherheit des aufgeständerten Maschinenrahmens 17 gesichert, der sich
nicht an den Tunnelfirste 4 oder den Stößen abstützen muss und damit unabhängig von den Eigenschaften der Strecke 5 bzw. des Deckgebirges
eingesetzt werden kann. <IMAGE>
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